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Ministr Bek se shodl s odboráři a školskými asociacemi na financování učitelů v ZŠ  
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Ministerstvo  školství  se shodlo s odbory a zástupci školských asociací na kompromisu ohledně maximálního počtu hodin výuky financovaných ze státního rozpočtu pro základní školy. Sníží s
e na 95 procent stávajícího maxima učitelských úvazků pro ZŠ, výjimku budou mít malotřídní školy, které mají dvě třídy. V těchto školách bude zachované současné maximum. Po čtvrtečním jed
nání to řekl ministr školství Mikuláš Bek (STAN).

Ministerstvo předloží i na základě aktuální schůzky vládě návrh nařízení, který bude počty úvazků upravovat. Podle Beka by to mělo být co nejdříve.
„To maximum, které dnes nedosahují školy až na výjimky, se sníží na hladinu 95 procent,“ sdělil ministr. Úprava podle něj není stejná ve všech kategoriích škol nebo velikosti tříd. „Takže někde, pr
otože zaokrouhlujeme celé hodiny, je to samozřejmě drobně odlišené, ale v zásadě je to tahle úprava pro základní školy i střední školy,“ uvedl Bek.
Na úpravě učitelských úvazků pro střední školy se ministerstvo s odbory a školskými asociacemi shodlo loni v prosinci.

Bek po setkání s odbory: Vláda se bude v příštích 14 dnech zabývat navýšením rozpočtu školství

Vyjít vstříc malotřídkám
Ministerstvo podle Beka vyšlo vstříc malotřídním školám, které mají dvě třídy. U těchto škol by se podle něj při snížení počtu proplácených hodin velmi složitě nastavovaly rozvrhy hodin a úvazky uči
telů. „Tam zachováme tu současnou hladinu (počtu financovaných hodin),“ řekl. Těchto škol jsou podle ministra desítky.
Podle předsedy školských odborů Františka Dobšíka se nadále bude debatovat o tzv. pozitivní indexaci. Ta by měla ministerstvu umožnit maxima hodin výuky nejen plošně regulovat, ale i cíleně zv
yšovat ve školách, které např. pracují ve složitém socioekonomickém prostředí, vzdělávají větší počet cizinců či pracují s větším počtem nadaných žáků.
Změnu by mohla přinést novela školského zákona, o které ministr mluvil loni na podzim.

Ředitelé malotřídek si prozatím oddychli

Budou další jednání
Podle Beka se dále jedná o navýšení rozpočtu pro školství. „Předpokládám, že se tomu tématu bude také věnovat koaliční rada v úterý a případně vláda v příštím týdnu. Ta by měla také schválit pře
vod těch prostředků do rozpočtu ministerstva  školství ,“ řekl.
Podle Dobšíka je jisté převedení avizovaných čtyř miliard korun, o kterých ministr hovořil na podzim. O dalších penězích pro školství by se podle něj mělo jednat v prvním pololetí tohoto roku.
Ministerstvo  školství  se zabývá i možností převést financování platů některých nepedagogů na zřizovatele. „Ale předpokládá to změnu v rozpočtovém určení daní,“ poznamenal Bek.
O tom se podle něj jedná s kraji, městy a obcemi. „Předpokládám, že by taková změna byla možná v druhé polovině tohoto roku. Samozřejmě s výhledem do budoucna. Ale prvním krokem je shod
a o rozpočtovém určení daní,“ řekl.

Nové vysvědčení je objektivnější, říká inovátorka

S případným převedením financování nepedagogů nesouhlasí někteří hejtmani sdružení ve spolku Hlas samospráv. Podle spolku by to mohlo vytvořit nerovnosti v regionech.
Podle Beka to žádnou novou nerovnost do systému nevnáší. „Naopak by v tom vznikl pořádek z hlediska efektivity a rozumného ekonomického nastavení,“ uzavřel.

Obce nechtějí na učitele připlácet, věří v další úpravy
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